
1415

تقدیر مجلس ازبرقی سازی پایتخت
نمایندگانمجلسخریداتوبوسهایبرقیراگامیبرایبهبودحملونقلوکاهشآلودگیهوایتهرانمیدانند

سیدمحمد فخار گزارش
روزنامهنگار

بیش از یک ســال از رسمی شــدن قرارداد 
تهران و چین و خرید ناوگان برقی حمل ونقل 
می گذرد. در این مدت چهره های بسیاری با 
این اقدام همراهــی و از آن حمایت کرده اند. 
البتــه برخی صداهــا نیز از گوشــه و کنار 
شنیده می شــود که با آن مخالفت کرده اند و 
این دستاورد شــهری بزرگ در ورود یک مد 
حمل ونقلی پاک به تهران را نادیده گرفته اند. 
طبق آنچه در برنامه ورود ناوگان اتوبوس های 
برقی به تهران اعلام شده، به زودی باید منتظر 
حضور این ناوگان در معابر عمومی شهر باشیم. 
اما نمایندگان تهران در مجلس شورای اسلامی 

دراین باره چه نظری دارند؟ 

سه شنبه  سه شنبه  1313 آذر  آذر 14031403- شماره  - شماره  92719271سه شنبه  سه شنبه  1313 آذر  آذر 14031403- شماره  - شماره  92719271
مدیریت زمان در پروژه بلدیه

عباس شعبانی، معاون فنی و عمرانی شهردار تهران: بلدیه یا خانه شهر بزرگ ترین پروژه بازآفرینی ابنیه تهران 
محســوب می شــود. در این پروژه بــه ظرافت هــای اجرایی و شــاخص های کیفی توجه شــده و ضــرورت دارد 

مدیریت زمان هم در آن لحاظ شود تا بتوانیم در زمان تعیین شده شاهد افتتاح پروژه بلدیه باشیم.

ترخیص اتوبوس های برقی از گمرک
محسن هرمزی، معاون حمل ونقل و ترافیک شهردار تهران:  سال گذشته قرارداد خرید ۲۵٠٠دستگاه اتوبوس برقی با 
طرف چینی منعقد شد. بیش از یک  ماه است که ۱۰دستگاه اتوبوس برقی به گمرک بندرعباس رسیده، اما مشکلاتی 
در اخذ مجوزها داشتیم. بعد از رفع این مشکلات اتوبوس ها ترخیص شدند و چهارشنبه)۱۴آذر( به تهران می رسند.

بهسازی ۸۰۶تقاطع با نصب تجهیزات راهنمایی
حمید برادران، مدیرعامل شرکت کنترل ترافیک تهران:  از ابتدای سال تا کنون ۱۳هزار و ۱۶۷عملیات بهسازی 
با نصب تجهیزات راهنمایی در ۸۰۶تقاطع صورت  گرفته است. نصب ۵۹۵فانوس چراغ  راهنمایی، ۹۶۵تابشگر 

چراغ  راهنمایی و ۱۸کنترلر هوشمند چراغ  راهنمایی مهم ترین اقدامات انجام شده است. 

ثبت مطالبه محله ایران در من شهردارم
علیرضا زاکانی، شــهردار تهران: ساکن محله ایران در منطقه ۱۲ هســتم. به عنوان یک شهروند، به پاتوق اخذ 
رأی سامانه »من شهردارم« رفتم و در مرحله نظرسنجی مردمی سومین رویداد »من شهردارم« شرکت کردم. 

نورپردازی محله ایران مطالبه ای بود که داشتم و اقدام به ثبت آن در سامانه »من شهردارم« کردم.

نیلوفر ذوالفقاری؛ روزنامهنگارخدماتاجتماعیپریسا نوری؛ روزنامهنگاردرشهر

صفحهآرا:آرششاهسمندی صفحهآرا:آرششاهسمندی

 تسهیل تردد توان یابان 
در بازارهای میوه و تره بار 

طبق آمارها جمعیت معلولان ســاکن پایتخت حدود 
900هزار نفر اســت و مدیریت شــهری وظیفه خود 
می داند با ایجاد و بهســازی زیرساخت ها شهر را برای 
حضور امن این افراد آماده کند. بر همین اساس، مهدی 
بختیاری زاده، مدیرعامل سازمان مدیریت میادین میوه 
و تره بار شهرداری تهران از مناسب سازی  188میدان و 
بازار میوه و تره بار برای معلولان خبر داده و گفته: این 
طرح در همه بازارهــا و میادین میوه وتره بار که قابلیت 
مناسب سازی  برای معلولان را داشتند، اجرا شده است. 

چند وچون اجرای این طرح را در ادامه می خوانید.

 بهانه شهرداران سابق تحریم بود
علی خضریــان، نماینده مردم تهران در مجلس شــورای 
اسلامی: راهکاریکهشــهرداریتهرانبرایبرقیسازیدرپیش
گرفته،بهترینگزینهبرایکاهشآلودگیپایتختاســت.مجلس
قانونهوایپاکراتصویبکردهویکیازراهکارهایشرابرقیسازی
ناوگانحملونقلعمومیدانستهاست.پسبرقیسازیناوگانباید
درکناربقیهراهحلهایمقابلهباچالشآلودگیهوادنبالشود.براساسگزارشهاییکه
ازشهردارتهرانپسازسفربهچینارائهشد،علاوهبرنهاییشدنقرارداد791واگن،این
هیأتبرایخریدناوگانحملونقلعمومیبرقیاقدامکردهاست؛درحالیکهدرادوار
گذشتهمدیریتشهریوحتیاعضایدولت،درمواجههبامشکلحملونقلوآلودگی
هوا،منفعلانهعملووجودتحریمهارابهانهمیکردند.برقیسازیبهترینگزینهبرای
کاهشآلودگیهواوتوسعهحملونقلعمومیاست.میتوانگفتشهرداریتهرانفراتر
ازتکالیفقانونیخود،بهاینگزینهمهمتوجهکردهودرتعاملبادولتبرایتأمینمالی

ونهاییشدنقراردادهاتلاشمیکند.

 اقدام ارزنده برای تهران
زهره سادات لاجوردی، نماینده مردم تهران 
در مجلس شورای اسلامی: اتوبوسهایبرقیو
استفادهازوسایلنقلیهعمومیبرایشهرتهرانیک
ضرورتحیاتیاست.باتوجهبهجمعیتزیادتهران
وترافیکبسیارشدیددرمعابربهویژهدرساعتهای
صبحوعصربایدتدبیراساسیبرایترددمردماندیشیدهشود.اینمشکل
همباتوسعهکمیخطوطاتوبوسرانیرفعمیشود.قطعایکیازراهحلهای
بنیادیدراینمسیرتوسعهوسایلپاکوازجملهاتوبوسهایبرقیاست.
اینوسیلهاهمیتزیادیدارد؛چونعلاوهبرترددهایآسانشهروندان،
آلایندههایهواهمبهعلتعدمانتشارآلودگیکاهشمییابد.امیدواریم
روزگاریشاهداستفادهازاینوسایلنقلیهبرقیباشیم.اینوسایلدراین
روزهایسالکهآلودگیهواتشدیدمیشود،راهکاربسیارمفیدیبرای
تهراناستوازایننظرایناقدامارزندهایبرایتهرانمحسوبمیشود.

لزوم تسریع قرارداد تهران و چین
روح الله نجابت، نماینده مردم شیراز در مجلس شورای اسلامی: درجلسه
گروهدوستیپارلمانیایرانوچینکهباشهردارتهرانبرگزارشد،آخرینوضعیت
قراردادشهرداریتهرانباطرفهایچینیومسیربهنتیجهرسیدنتفاهمات
موردبررسیقرارگرفت.استفادهازاینوسایلنقلیهبرایتهرانوشهرهایبزرگ
قطعایکضرورتاست.دراینبارهدرجلسهایباحضورزاکانی،جزئیاتقابلتوجهیازظرفیتهای
بین2کشوربهویژهدرحوزههایحملونقلوزیرساختیبیانشد.همچنینمقررشدازظرفیتاعضای
گروهدوستیپارلمانیایرانوچینبرایتسریعبهنتیجهرسیدنمفادقراردادتهرانوچیناستفادهشود

تاخدماترسانیبهشهروندانتهرانیوسایرکلانشهرهابهبهترینشکلصورتپذیرد.

 حمایت نمایندگان تهران از شهردار
سیدعلی یزدی خواه، نماینده مردم تهران 
در مجلس شورای اســلامی: بهعنوانیک
شهروندوالبتهخادممردمبایدبگویمکهتهران
نیازمندهوایسالمبرایتنفساست؛بههمین
علتنمایندگانمردمتهراندرمجلستمامقدازاقدامشهردارتهران
برایورودناوگانبرقیبهشــبکهحملونقلشهرحمایتوتقدیر
میکنند.اینناوگانشاملاتوبوس،تراموا،تاکسیوموتورسیکلت
برقیمیشــودوهیچاســتفادهایازسوختهایفســیلیآلوده
نمیکنند.ایناقدامبرایبهبودکیفیتهوایشهربسیارمؤثرومفید
است.اینکهشــهرداریتهرانتوانستهموضوعواردکردنیاخرید
اتوبوسبرقیازتولیدکنندگانداخلییاخارجیراعملیاتیکند،کار

بسیارارزندهایاست.

 توجه به همه جوانب؛ شرط مهم برای توسعه ناوگان برقی
سمیه رفیعی، نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی: سازوکاراجراییدربحثوسایل
حملونقلیبرقی،نیازمندبررسیوتوسعهبرنامهمحوراست.نمایندگانمجلسوسایلنقلیهبرقی
راراهحلیبرایرهاییازمشکلاتتهرانمیدانند،امانبایدتمامیتمرکزهابراتوبوسوتاکسیبرقی
جمعشود،بلکهبایدازظرفیتوسایلنقلیهبامنابعانرژیدیگرنیزاستفادهشود.فراموشنکنیمکه
ما45سالبرایتوسعهخودروهایبنزینیهزینههایبســیاریدادیم؛پسنبایدبدوندرنظرگرفتنهزینههاومسائل
احتمالیبهسمتوارداتخودروهایبرقیبرویم،اماتامینبرقوجایگاههایشارژرانادیدهبگیریم.تهرانازنظرشرایط
اکولوژیکوضعمناسبینداردونبایدبارگذاریبیشازحدبرآنتحمیلشود؛بنابراینتوجهبههمهجوانب،شرطمهمبرای
توسعهناوگانبرقیتهراناست.قطعااصلبرقیسازی،گامیمهمومناسبدرشرایطفعلیاست،امانبایدشرایطبهنحوی

پیشبرودکه4سالبعدنتوانیمبهبخشخصوصیومردمبگوییمهنوززیرساختیبرایتاکسیواتوبوسبرقینداریم.  یک کار بزرگ، بی سابقه و ارزشمند برای پایتخت
امیرحسین ثابتی، نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی: 
تهرانروزانهشاهدترددهایزیادوقابلتوجهیدرمعابراصلیوفرعیاشاست
کهبایدباحملونقلعمومیآنراسامانداد؛اتوبوسهاییکهتاکنوندرشهر
ترددداشتهاند،کارآمدیخودرابهدلیلفرسودگیازدستدادهاند.ازطرفی
احتراقسوختهایفسیلیباعثگستردهشدنآلودگیهواشدهومیشود.درخبرهاشنیدمکه
شهرداریتهراندرقراردادیباکشورچیندرحالواردکردناتوبوسهایبرقیاست؛ازطرفیدر
جلسهگروهدوستیپارلمانایرانوچین،آقایزاکانی،شهردارتهرانجزئیاتاینقراردادونحوهورود
ایناتوبوسهایبرقیبهتهرانراتوضیحداد.امیدوارماینکاربهصورتکاملدردورهششممدیریت
شهریعملیاتیشود.اینکاربزرگ،بیسابقهوارزشمنداست؛چوننهتنهامانعازمصرفسوخت
بیشترمیشود،بلکهصرفهاقتصادیبالاییدارد.ازطرفیشاهدکاهشآلودگیهواوبهبودکیفیت

تردددرشهرخواهیمبودکهیکگامزیربناییبرایپیشرفتتهراناست.

حضور بی دغدغه معلولان در میادین 
برای ما اهمیت دارد

مهدی بختیاری زاده، مدیرعامل ســازمان مدیریت 
میادین میوه و تره بار شهرداری تهران: دستورالعمل
مناسبسازیاماکنعمومیشهریازسال1396ابلاغشد
ودردستورکارهمهسازمانهاوزیرمجموعههایشهرداری
تهرانقرارگرفتهاست.تمامتلاشسازمانمدیریتمیادین
میوهوترهبارایجادشــرایطمناســببرایحضوروخرید
همهاقشارجامعهوساکنانشــهرتهراناستوبههمین
دلیلحضوربیدغدغهمعلــولاندرمیادیــنوبازارهای
شهرداریتهرانبرایمامهماســت.بازارهاومیادینیکه
امکانمناسبسازیندارند،اماطبقاستانداردهایساخت
بازاردربرنامهتخریبونوسازیقرارگرفتهاند،درروندطرح

نوسازیومناسبسازیبرایمعلولانقراردارند.

 کدام بازارهای میوه وتره بار تخریب و نوسازی شدند؟

  بازار گلابدره در منطقه یک
 بازار لویزان در منطقه ۴
 بازار بهاره در منطقه ۵

بازار فدک در منطقه ۱۷
بازار امید دژبان در منطقه ۲۲

وضعیت مناسب سازی  بازارها و میادین میوه وتره بار

 تعداد مراکز مناسب سازی
   شده برای استفاده معلولان

 در سال ۱۴۰۳
32بازار

 تعداد بازارهای
 تخریب و نوسازی شده 

در سال ۱۴۰۳
 5مرکز

برپایی نمایشگاه یلدایی حامی شهر 
در بوستان لاله

اولین نمایشگاه عرضه تولیدات کسب وکارهای حامی 
شهر در روزهای منتهی به شب یلدا در بوستان لاله برپا 
می شود. هدف از این نمایشگاه، حمایت از مددجویان 
بهبودیافته از مراکز تحت پوشش ســازمان خدمات 
و مشــارکت های اجتماعی شــهرداری تهران است. 
کار آفرینی و توانمندسازی مددجویان، سیاست مراکز 

یاورشهر است که در این نمایشگاه دنبال می شود.

زمان برگزاری  نمایشگاه: 
20تا 30آذر

 چه محصولاتی عرضه می شود؟
صنایعدستی،کیفوکفشومحصولاتغذایی.بهطورکلی
مددجویانتنهابایدمحصولاتخودرادرنمایشگاهبفروشند.

مراکزجامعهپذیریو
صیانتپسازخروج
باهدفتوانمندسازی
مددجویاندرمناطق
22گانــهفعالیــت

خواهندکرد.

مددجویانتحتپوششسازمان
خدماتومشارکتهایاجتماعی
جزوجامعههدفتوانمندسازی،
کارآفرینیوتســهیلوتوســعه
کسبوکاردرزمینههایمختلف

هستند.

مددجویان با توانمندسازی 
کارآفرین می شوند

ســیدمحمد نقیب، مدیرعامل سازمان خدمات 
و مشارکت های اجتماعی شــهرداری تهران:
تشکیلپروندهشغلیبرایمددجویانمراکزیاورشهر
مراحلپایانیخودراسپریمیکند.مرکزیاورشهر9
با4۰۰۰نفرظرفیتویاورشهر4با15۰۰نفرظرفیت
ازجملهمراکزیهســتندکهتشــکیلپروندهشغلی
مددجویاندرآنهابهاتمامرســیدهاست.همکارانما
درمعاونتتوانمندسازیوکارآفرینیسازماندرحال
راستیآزماییمیزانتواناییمددجویانبرایفعالیتدر

واحدهایکارآفرینیهستند.

اجاره غرفه ها برای مددجویان 
حامی شهر؛ رایگان

بفرمایید خرمالوی کن 
چند روزی است جشنواره خرمالو در محدوده کن راه افتاده تا دوباره عطر شیرین 
خرمالوها و شور زندگی مردمان این محدوده و زیبایی و اهمیت طبیعت کن به چشم 
همگان بیاید. این جشنواره که فراتر از یک گردهمایی شاد است، نمایشی از تعهد به 

حفظ میراث طبیعی و هویت فرهنگی این محدوده غرب تهران است.

برگزاری  هفتمین جشنواره خرمالو 
محمدرضاپوریافر،شــهردارمنطقه5:طبقطرحتفصیلی،کنهزارو1۰۰هکتاربافت
مسکونیوباغیشامل15۰هکتارتوتستانو15۰هکتارباغمیوهوخرمالودارد.سالانه
5هزارتنخرمالویارگانیکوباکیفیتکهقابلیتصادراتداردازباغهایکنبرداشت

میشود.رویکردماتقویتگردشگریمنطقهبااستفادهازظرفیتطبیعیآناست.

با 

در متـرومتـرودیدهشوید
تبلیغات محیطی ایستگاه های مترو

تبلیغات بدنه قطار
تبلیغات درون واگن ها
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عکس نوشت


